

# **MARTEN KOKK**

## **Personal data**

- Born: March 11, 1973, Tallinn, Estonia
- Married, four children

## **Education**

- 2000 – 2001 Institute of Law
- 1991 – 1995 Faculty of Law, University of Tartu

## **Career**

- 2016 – to-date Ambassador of Estonia to Mongolia (resident in Beijing)
- 2016 – to-date Ambassador of Estonia to the Socialist Republic of Vietnam (resident in Beijing)
- 2016 – to-date Ambassador of Estonia to the People's Republic of China (resident in Beijing)
- 2015 – 2016 Doyen of the OECD Ambassadors (resident in Paris)
- 2013 – 2014 Chair of the OECD Budget Committee (resident in Paris)
- 2011 – 2013 Ambassador of Estonia to OECD and UNESCO (resident in Paris)
- 2009 – 2010 Secretary General, Ministry of Foreign Affairs
- 2006 – 2009 Undersecretary on Administrative Affairs, Ministry of Foreign Affairs
- 2001 – 2006 Director General of the State Chancellery
- 2000 Head, Department of IT systems and document management, State Chancellery
- 1999 Adviser to the Secretary of State of the Republic of Estonia, State Chancellery
- 1997 Director, Human Rights Division, Ministry of Foreign Affairs
- 1996 3rd Secretary, Human Rights Division, Ministry of Foreign Affairs
- 1995 Attaché, Human Rights Division, Ministry of Foreign Affairs
- 1994 Assistant Adviser, Human Rights Bureau, Legal Department, Ministry of Foreign Affairs

## **Main areas of research**

- Human Rights and Fundamental Freedoms (Institute of Law, Tallinn, Estonia)
- Crisis Management (Institute of Foreign Policy, Stockholm, Sweden)

## **Studies abroad**

- 1996 Birmingham University, UK

## **Languages**

- Estonian (Native)
- English (Fluent)
- Russian (Fluent)
- German (Basic)
- French (Basic)

# 高马腾

## 个人信息:

- 1973 年 3 月 11 日出生于爱沙尼亚
- 已婚，有四个孩子

## 教育背景:

- 2000-2001 法律研究所
- 1991-1995 塔尔图大学法学系

## 海外留学:

- 1996 英国伯明翰大学

## 职业背景:

- 2016 - 爱沙尼亚共和国驻蒙古国大使（常驻北京）
- 2016 - 爱沙尼亚共和国驻越南社会主义共和国大使（常驻北京）
- 2016 - 爱沙尼亚驻中华人民共和国大使（常驻北京）
- 2015-2016 经济合作发展组织首席常驻大使（常驻巴黎）
- 2013-2014 经济合作发展组织预算委员会主任（常驻巴黎）
- 2011-2013 爱沙尼亚驻经济合作发展组织大使（常驻巴黎）
- 2011-2013 爱沙尼亚驻联合国教科文组织大使（常驻巴黎）
- 2009-2010 爱沙尼亚外交部副部长
- 2006-2009 爱沙尼亚外交部主管行政事务副部长
- 2001-2006 爱沙尼亚总理府主任
- 2000 爱沙尼亚总理府信息技术与文档管理部主任
- 1999 爱沙尼亚总理府国务秘书顾问
- 1997 爱沙尼亚外交部人权处处长
- 1996 爱沙尼亚外交部人权司三等秘书
- 1995 爱沙尼亚外交部人权司随员
- 1994 爱沙尼亚外交部人权局与法务司助理顾问

主要研究领域:

- 人权与基本自由（法律研究所，爱沙尼亚塔林）
- 危机管理（外交政策研究所，瑞典斯德哥尔摩）

语言：爱沙尼亚语（母语）、英语、俄语、德语、法语